

Bilinguisme

Listen to the recording regarding the importance of learning a second language and the drawbacks. Answer in **English** the questions below.

1. How many languages are there? (1)
2. What is the difference between monolinguals and bilinguals? (1)
3. How many people speak French around the world? (1)
4. What does a foreign language improve and how? (1)
5. What are **two** benefits of learning a second language? (2)
6. What does a foreign language require? (3)
7. Why do some people not want to learn a second language? (1)

Total: 12 marks

The Transcript and Answer Scheme are on the following page.

Transcript

Des études physiologiques ont montré que parler deux langues ou plus est un grand atout pour le processus cognitif. Le cerveau des personnes bilingues fonctionne différemment des locuteurs d'une seule langue. Et des études ont montré que la moitié de la population est bilingue. Saviez-vous que deux cent soixante-quinze millions de personnes parlent le français dans le monde et sont l'une des langues les plus populaires. Il y a jusqu'à sept mille langues différentes parlées dans le monde. Parler une langue étrangère améliore la fonctionnalité de votre cerveau en le mettant au défi de reconnaître, de négocier le sens et de communiquer dans différents systèmes linguistiques. Les étudiants qui étudient les langues étrangères ont tendance à mieux réussir les tests standardisés que leurs pairs monolingues. Les éducateurs comparent souvent le cerveau à un muscle, cela montre que la langue étrangère contribue à renforcer ce "muscle" mental. Bien que, d'autre part, étudier une langue étrangère nécessite un investissement important en temps, en efforts et en argent, certaines personnes disent que si vous n'avez pas l'intention de voyager ou de quitter le Royaume-Uni, il n'est pas nécessaire d'apprendre une deuxième langue.

Answer Scheme

<u>Question</u>	<u>Answer</u>	<u>Mark</u>
1	7,000 different languages	1
2	Speaking two or more languages is a great asset to the cognitive process	1
3	275 million	1
4	Improves the functionality of your brain by challenging it to recognise, negotiate meaning, and communicate in different language systems	3
5	<ul style="list-style-type: none"> • Shown that people do better on standardised tests than their monolingual peers • Helps strengthen that mental "muscle" 	2
6	Investment of your time, effort and money	3
7	If you don't intend to travel or leave the UK there is no point in learning a second language	1
	Total	12

COPYRIGHT NOTICE

This document and its contents are copyright of Lynch York Ltd

©2020 Language Learning Scotland

All rights reserved.

The logo for Lynch York, featuring the words "LYNCH YORK" in white, uppercase, sans-serif font, centered within a solid dark blue rectangular background.

LYNCH YORK